
Høringssvar til Innlandet fylkeskommune angående forslag om å legge ned Dokka 

videregående skole 

FAU ved skoler i Snertingdal, Søndre Land, Etnedal, Torpa og Dokka vil med dette 

høringssvaret uttrykke vår sterke bekymring for den foreslåtte nedleggelsen av Dokka 

videregående skole (VGS).  

Som foreldre er det av stor verdi at barna våre kan gå på videregående skole i sitt eget 

nærmiljø. Å ikke bli tvunget til å flytte på hybel i en alder av 15-16 år eller bruke 2-3 timer 

daglig på å reise til og fra skolen. Å kunne bo hjemme i de litt turbulente ungdomsåra. Å 

faktisk gjennomføre videregående utdanning fordi det er mulig å gå på skole i nærmiljøet. Å 

gå på en skole der det er lav andel mobbing og rusmisbruk. Å gå på en skole der man blir 

sett av lærerne. Det tror vi mange foreldre er enige med oss i.  

Dokka VGS er en slik skole og som er akkurat passe stor. Det gjør at lærerne har god 

oversikt over alle som går her. Her blir elevene «sett» og dermed er det lettere å «fange 

opp» elever som har individuelle behov. Det gjør at flere lykkes med videregående utdanning 

og er godt rustet til neste fase i livet. Med en gjennomføringsprosent på 84,5 prosent (SSB), 

ligger Dokka VGS over landsgjennomsnittet på 82,2 prosent. Det er viktig å huske på!  

Viktig for lokalmiljøet 

Mange av de fine ungdommene som går på Dokka VGS er aktive og viktige bidragsytere inn 

i fritidsaktiviteter, kultur og idrett i nærmiljøet sitt, i Søndre Land, Etnedal, Snertingdal, Torpa 

eller på Dokka. De betyr enormt mye for lag og foreninger! De går inn som trenere, tar på 

seg nye verv, de fortsetter å trene selv, spille fotball på junior, rekrutt eller A-lag, de fortsetter 

å spille i korpset, de tar på seg vakter på sykehjemmene våre, de jobber i butikker, 

bensinstasjoner og i industrien. Aktiviteter som dette har en stor helsegevinst, både fysisk og 

psykisk, og hvis ungdommen må bruke flere timer hver dag på buss for å komme seg til og 

fra skolen, er det en risiko for at dette viktige engasjementet forsvinner.  
https://www.oa.no/5-35-1924859 
 

I tillegg er det et utrolig godt miljø på tvers mellom studiespesialisering og yrkesfag, mellom 

lærere og elever. Ifølge elevundersøkelsen er det svært lite mobbing og utenforskap, samt 

bruk av rusmidler og narkotika. Som forelder føles det trygt å sende ungdommen vår hit 

istedenfor til en større skole, lenger unna, med langt større utfordringer! 

En god opplevelse gjennom videregåendetida og tilhørighet til nærområdet øker sjansen for 

at ungdommen vil flytte tilbake i voksen alder. Med familie, kunnskap og kompetanse som 

regionen vår er avhengig av for å overleve! Elevrepresentanter fra Dokka VGS sier de vil bo 

her som voksne- de vil at deres fremtidige barn skal kunne gå på Dokka VGS!  

https://www.oa.no/5-35-1924662 

 
Økt utenforskap og flere uføretrygdede 
 
Nordre Land og Søndre Land har over 21 prosent andel uføre, mot et landsgjennomsnitt på 
vel 10 prosent. En nedleggelse av Dokka VGS vil kunne gi en økt risiko for utenforskap blant 
ungdom i regionen. Det er godt dokumentert at foreldrenes yrkesstatus og utdanningsnivå 
har en sterk innvirkning på barnas fremtidige risiko for utenforskap. Dette er spesielt 
bekymringsfullt hos oss i Snertingdal, Søndre Land, Etnedal, Torpa og på Dokka, der 
ungdommen vår allerede står i fare for å falle utenfor arbeidsmarkedet. 

https://www.oa.no/5-35-1924859
https://www.oa.no/5-35-1924662


Nedleggelsen av Dokka VGS kan bidra til at færre elever fullfører videregående opplæring 
fordi det blir økt konkurranse om studieplassene. Dette gir økt risiko for frafall, særlig blant 
elever som ikke får sitt førstevalg innfridd. For elever bosatt i våre kommuner, vil lengre 
reisevei kunne føre til at flere velger bort videregående utdanning, noe som igjen øker 
sannsynligheten for å havne utenfor arbeidslivet. 

Elever med svake skoleprestasjoner er mest utsatt for frafall fra videregående opplæring. 
Viser til en rapport som Menon Economics har gjennomført https://www.nordre-
land.kommune.no/videregaaende-skolestruktur-er-ute-paa-hoering.6675053-
504731.html?fbclid=IwY2xjawEa3dlleHRuA2FlbQIxMAABHQfPw1PaNMkNbDBsK_mzs-
6sde7ny2YhHO5bZ_gRftjetqlhFK4rvXnk5Q_aem_gTeGGonbiybIxbech_5Mbw.  
 
Rapporten understreker at økt konkurranse om plassene kombinert med lengre reisevei vil 
ramme disse elevene hardest, og dermed øker risikoen ytterligere for at de havner utenfor 
arbeidslivet. Og uten en videregående skole i kommunen, vil befolkningens vei til høyere 
utdanning bli enda lengre. Det må vi unngå! 
 
Dokka videregående skole må bestå i sin helhet! 

Vi har et bredt og sammensatt næringsliv i Nordre Land og vi trenger derfor å beholde et 

bredt og sammensatt utdanningstilbud ved Dokka VGS. En uke før skolestart ligger det an til 

en økning på 20 prosent flere elever enn i fjor og det kan starte opp to klasser på 

studiespesialisering. I tillegg tilbyr skolen det fremtidsrettede og unike programfaget 

bioøkonomi, et pilotprosjekt som nylig ble forlenget med to nye år av 

utdanningsdepartementet. Det samfunnsaktuelle programfaget kan gjøre Dokka VGS 

attraktiv for enda flere søkere etter hvert som faget blir mer etablert. Norge står midt i «det 

grønne skifte» og styrking av fag som bygger oppunder dette bør prioriteres! 

Hvis vi i tillegg ser på SSB sine tall til forventet befolkningsutvikling og den økende 

tilflyttingen til Gjøvikregionen, trenger vi å styrke studietilbudet, både på studiespesialisering 

og yrkesfag, ikke svekke det. 

https://www.oa.no/5-35-1976040 

Hvis målet er å redusere antall studieplasser i fylket totalt, kan konkrete forslag være å flytte 

en klasse idrettsfag eller studiespesialisering til Dokka VGS fra andre skoler som ligger 

tettere geografisk, for eksempel Gjøvik, Raufoss eller Lena Valle VGS.  

I tillegg kan man styrke TIF (Teknologi- og industrifag) på Dokka ved at det blir permanent to 

klasser og prioritere andre året 2INT (Industriteknologi) på Dokka VGS, på bekostning av 

skoler med lav søkning på disse linjene.  

Ved å bevare både studiespesialisering og yrkesfag, bidrar Nordre Land sterkt til at 

fylkestinget lettere når sine egne uttalte mål i «Inkluderende Innlandet»: «…bidra til å utjevne 

ulikheter sosialt og økonomisk gjennom god inkludering i tidlig oppvekst, skole, utdanning og 

deltakelse i arbeids- og samfunnsliv». Uten Dokka VGS er dette umulig.  

På vegne av foreldrene til dagens og framtidas elever, ber vi fylkestinget om å huske på at 

nedleggelse av Dokka VGS handler om noe helt annet enn å få et budsjett til å gå i pluss:  

• Det handler om mennesker og lokalsamfunn  
• Det handler om fellesskap, trygghet og tilhørighet 
• Det handler om å bekjempe utenforskap og sosiale ulikheter 
• Det handler om folkehelse 
• Det handler om å bevare en velfungerende skole hvor søkertallene peker oppover 

https://www.nordre-land.kommune.no/videregaaende-skolestruktur-er-ute-paa-hoering.6675053-504731.html?fbclid=IwY2xjawEa3dlleHRuA2FlbQIxMAABHQfPw1PaNMkNbDBsK_mzs-6sde7ny2YhHO5bZ_gRftjetqlhFK4rvXnk5Q_aem_gTeGGonbiybIxbech_5Mbw
https://www.nordre-land.kommune.no/videregaaende-skolestruktur-er-ute-paa-hoering.6675053-504731.html?fbclid=IwY2xjawEa3dlleHRuA2FlbQIxMAABHQfPw1PaNMkNbDBsK_mzs-6sde7ny2YhHO5bZ_gRftjetqlhFK4rvXnk5Q_aem_gTeGGonbiybIxbech_5Mbw
https://www.nordre-land.kommune.no/videregaaende-skolestruktur-er-ute-paa-hoering.6675053-504731.html?fbclid=IwY2xjawEa3dlleHRuA2FlbQIxMAABHQfPw1PaNMkNbDBsK_mzs-6sde7ny2YhHO5bZ_gRftjetqlhFK4rvXnk5Q_aem_gTeGGonbiybIxbech_5Mbw
https://www.nordre-land.kommune.no/videregaaende-skolestruktur-er-ute-paa-hoering.6675053-504731.html?fbclid=IwY2xjawEa3dlleHRuA2FlbQIxMAABHQfPw1PaNMkNbDBsK_mzs-6sde7ny2YhHO5bZ_gRftjetqlhFK4rvXnk5Q_aem_gTeGGonbiybIxbech_5Mbw
https://www.oa.no/5-35-1976040


• Det handler om å rekruttere viktig tilskudd til det lokale næringslivet og arbeidsplasser 
• Det handler om de enorme konsekvensene en nedleggelse vil ha for lokalsamfunnet 

og hele regionen  

 

På vegne av FAU ved skoler i Snertingdal, Søndre Land, Etnedal, Torpa og Dokka 
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